
衛生福利部部長信箱 

Iris Huang先生/小姐，您好 
 
感謝您來信對「飲酒健康危害」議題的關心與建議。 

有關您提到台灣人缺乏乙醇去氫酶與酒精不耐症之關聯性研究，本部相當重視，並曾發布

新聞稿加強宣導，有關您對法規修正及宣導策略之建議，本部將審慎納入未來政策研議之

參考。 

檢附本部發布之新聞稿及保健闢謠訊息，敬請參考。 

1.飲酒傷身，酒駕傷人 拒絕酒駕，安全回家 
(https://www.hpa.gov.tw/Pages/Detail.aspx?nodeid=1405&pid=8147) 
2.喝酒取暖?小心黃湯下肚，致癌又傷心，喝酒會臉紅的人，尤其要注意 
(https://www.hpa.gov.tw/Pages/Detail.aspx?nodeid=1136&pid=3063) 
3.「喝酒臉紅是肝功能代謝好，不會臉紅就是身體差」，是這樣嗎？ 
(https://www.hpa.gov.tw/Pages/Detail.aspx?nodeid=127&pid=7521) 
 
另，為減緩酒品危害發生，本部持續透過加強事故傷害防治、補助縣市及民間團體辦理酒

害宣導等社區營造工作，配合節慶舉辦相關記者會、發布新聞稿，並透過社群媒體等多元

管道推動酒品教育宣導，期降低酒害、杜絕酒害。 

營造健康的環境，需要大家一起共同努力，非常感謝您對酒品健康危害議題之關心及建

議，祝您健康、快樂！ 
 
以上回復，如有問題請洽本部國民健康署防菸組胡小姐(02-25220613) 
 
衛生福利部 敬復 
 
如有疑問，請聯絡[菸害防制組 胡祺苑 小姐 02-25220613]  
 
________________________________________________________________________________________ 
 

Minister of Health of Welfare Mailbox 
 
Hello Mr./Ms. Iris Huang,  
 
Thank you for your interest and suggestions on the topic of alcohol and its 
negative effect on health.  
 

https://www.hpa.gov.tw/Pages/Detail.aspx?nodeid=1405&pid=8147
https://www.hpa.gov.tw/Pages/Detail.aspx?nodeid=1136&pid=3063
https://www.hpa.gov.tw/Pages/Detail.aspx?nodeid=127&pid=7521


Regarding the research you mentioned on the association between ALDH2 
deficiency and alcohol intolerance in Taiwan, we value the importance of this 
problem and have issued press releases to raise awareness in the past. The 
Ministry will take your policy suggestions and strategies to raise awareness 
into consideration in future policy discussions.  
 
Please refer to the press releases and articles regarding alcohol and health 
posted by this department.  
 
1.飲酒傷身，酒駕傷人 拒絕酒駕，安全回家 
(https://www.hpa.gov.tw/Pages/Detail.aspx?nodeid=1405&pid=8147) 
2.喝酒取暖?小心黃湯下肚，致癌又傷心，喝酒會臉紅的人，尤其要注意 
(https://www.hpa.gov.tw/Pages/Detail.aspx?nodeid=1136&pid=3063) 
3.「喝酒臉紅是肝功能代謝好，不會臉紅就是身體差」，是這樣嗎？ 
(https://www.hpa.gov.tw/Pages/Detail.aspx?nodeid=127&pid=7521) 
 
In addition, the Department has continued to strengthen the prevention and 
treatment of accidents, subsidize cities, counties, and non-governmental 
organizations with promoting awareness of the hazardous effects of alcohol, 
organize press conferences, publish press releases, and use various channels 
of social media to promote alcohol education in order to reduce the harms 
caused by alcohol.  
 
To create a healthy environment, we need everyone to work together. Thank 
you very much for your concern and suggestions on the issue of alcohol’s 
harmful effects. I wish you health and happiness!  
 
For the above reply, if you have any questions, please contact Ms. Hu of the  
Health Promotion Administration Tobacco Hazards Prevention Group: (02-
25220613).  
 
Ministry of Health and Welfare 
 

https://www.hpa.gov.tw/Pages/Detail.aspx?nodeid=1405&pid=8147
https://www.hpa.gov.tw/Pages/Detail.aspx?nodeid=1136&pid=3063
https://www.hpa.gov.tw/Pages/Detail.aspx?nodeid=127&pid=7521

